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С Ъ В Е Т    З А    Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И 
 

 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№ 31 

 

от редовно заседание, състояло се на 26.10.2023 г. 

 

 

ПРИСЪСТВАТ: Соня Момчилова – председател,  Пролет Велкова, Симона Велева 

ОТСЪСТВАТ: Габриела Наплатанова, Галина Георгиева 

 

Начало на заседанието: 11:00 часа, водено от Соня Момчилова 

Съставил протокола – Николина Джидрова 

 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Доклад за дейността на техническа комисия, определена със Заповед № РД-13-46 от 

23.10.2023 г. на председателя на СЕМ. 

Докладва: Симона Велева, председател на комисията 

 

2. Доклади от дирекция Лицензионни, регистрационни, правни режими и 

международна дейност относно: 

а)  искания по чл. 116, ал. 2 от Закона за радиото и телевизията, подадени от Агенция 

Витоша ЕООД, Радио Експрес АД, Радио Веселина ЕАД и Агенция Атлантик ЕООД; 

б) заявление по чл. 125а от Закона за радиото и телевизията, подадено от Пауърнет 

ЕООД за регистрация на аудио-визуална медийна услуга; 

в)  заявления, подадени от Българското национално радио, Радио 1 ЕООД и Фокус 

Медия ЕООД за изменения на разрешения, препратени от Комисията за регулиране на 

съобщенията на основание чл. 30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения. 

Вносител: Е. Станева 

Докладва: Д. Петрова 

 

3. Доклад от дирекция Лицензионни, регистрационни, правни режими и 

международна дейност относно проект на Решение на Министерски съвет за приемане 

на списък с набори от данни по приоритетни области, които да се публикуват в отворен 

формат на Портала за отворени данни през 2023 г. 

Вносител: Д. Петрова 

Докладва: Н. Косева 

 

Разни: 

- Одобряване на редактираните от Сова 5 АД въпросници за провеждане на 

социологическо проучване.  
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Информации 

- Писмо за заместване на генералния директор на БНР по време на командировка в 

чужбина. 

 

Соня Момчилова откри заседанието. Преди да подложи на гласуване дневния ред, 

отново призова медиите да проявяват много висока бдителност при отразяване на 

конфликта между Хамас и Израел. Припомни, че Съветът за електронни медии 

непосредствено след избухването на военните действия е публикувал обръщение на 

своята интернет страница. Конфликтът се задълбочава и г-жа Момчилова приканва 

доставчиците да продължат да съблюдават високите професионални стандарти и 

обективността, с която до момента се справят. Да не залитат, да не се изкушават, да не 

се поддават на стремеж към сензационност, към прибързани констатации, обобщения 

и изводи, защото ситуацията е повече от деликатна. Театърът на военните действия дава 

все повече жертви, преди часове е излязла информация за убитото семейство на 

палестински журналист. Госпожа Момчилова апелира за придържане към етичните 

правила и спазване на стандартите на професията. И към политиците би се обърнала, 

но е извън юрисдикцията и правомощията на Съвета. Намира, че отговорността и 

последствията за крайни и прибързани реакции ще се носят от всички. Подложи на 

гласуване дневния ред.  

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: Приема дневния ред. (Приложение 1) 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Доклад за дейността на техническа комисия, определена със 

Заповед № РД-13-46 от 23.10.2023 г. на председателя на СЕМ. 

Симона Велева – председател на комисията, представи доклада. (Приложение 2) 

 

Симона Велева поздрави колегите си. Отбеляза, че Техническата комисия има за 

задача да извърши проверка на документацията на кандидатите, участващи в обявените 

конкурси за издаване на лицензия за радиодейност, създаване на програми с местен 

обхват - за територията на град Монтана и на град Търговище. На заседанието на 

Комисията, проведено на 24.10.2023 г., в състав: госпожа Симона Велева – председател,  

госпожа Пролет Велкова – зам.-председател и членове: г-жа Радоева, г-жа Косева и г-н 

Павлов, са разгледани внимателно всички документи на кандидатите. За град Монтана, 

честота 98.2 MHz, профил: общ, политематичен, заявления за участие са подадени от 

трима кандидати. Разгледани са документите на БТВ Медиа Груп ЕАД с програма бТВ 

РАДИО/ bTV RADIO и е констатирано, че са представени всички изискуеми документи 

и не са установени никакви нередности, в този смисъл кандидатът е допустим. Същата 

е констатацията и по отношение на Метрорадио ЕООД, които предоставят програма БГ 

РАДИО. Комисията все още изчаква служебно изисканата допълнителна информация 

от НАП, но документите са напълно изрядни. Документите и на третия кандидат за гр. 

Монтана, а именно Радио Веселина ЕАД с програма РАДИО ВЕСЕЛИНА също са 

изцяло редовни. Комисията предлага на Съвета да допусне до следващ етап и тримата 

кандидати. По отношение на гр. Търговище, честота 105.6 MHz, профил: 

специализиран, за програмата насочена към аудитория от 20 до 45 години, заявление за 

участие са подали четирима кандидати: Радиокомпания Си.Джей ООД и тяхната 

програма ЕНДЖОЙ/N-JOY, Р-22 ЕООД с програма РАДИО ЕНЕРДЖИ,  Агенция 

Витоша ЕООД и тяхната програма РАДИО ВИТОША и Фреш Радио Груп ЕООД с 

програма РАДИО ФМ+/RADIO FM+. След внимателен преглед на документите на 

всички кандидати е констатирано, че са представени всички изискуеми документи и не 
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са налице технически пречки за допускането им за по-нататъшно участие. В този 

смисъл Техническата комисия счита, че всички кандидати са допустими, спазили са 

законовите изисквания и могат да продължат в следващия етап на двата конкурса. 

Соня Момчилова благодари на госпожа Велева и подложи доклада на гласуване. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: Приема доклада на Техническа комисия, назначена 

със Заповед № РД-13-46/23.10.2023 г. на председателя на СЕМ. 

 

 

ПО ТОЧКА ВТОРА: Доклади от дирекция Лицензионни, регистрационни, правни 

режими и международна дейност относно: 

а)  Искания по чл. 116, ал. 2 от Закона за радиото и телевизията, подадени от Агенция 

Витоша ЕООД, Радио Експрес АД, Радио Веселина ЕАД и Агенция Атлантик ЕООД; 

б) Заявление по чл. 125а от Закона за радиото и телевизията, подадено от Пауърнет 

ЕООД за регистрация на аудио-визуална медийна услуга; 

в)  Заявления, подадени от Българското национално радио, Радио 1 ЕООД и Фокус 

Медия ЕООД за изменения на разрешения, препратени от Комисията за регулиране на 

съобщенията на основание чл. 30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения. 

 

а)  Искания по чл. 116, ал. 2 от Закона за радиото и телевизията, подадени от Агенция 

Витоша ЕООД, Радио Експрес АД, Радио Веселина ЕАД и Агенция Атлантик ЕООД; 

Доротея Петрова – директор на дирекция СА ЛРПРМД, представи доклада. 

(Приложение 3) 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 13 и чл. 116, ал. 2  и ал. 

3 от ЗРТ, открива по инициатива на Агенция Витоша ЕООД и на Радио Веселина ЕАД 

процедура за провеждане на конкурс/и за издаване на индивидуална лицензия за 

осъществяване на радиодейност чрез ползване на индивидуално определен ограничен 

ресурс за осъществяване на електронни съобщения чрез налични и/или нови 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за гр. 

Велинград. Изисква от Комисията за регулиране на съобщенията информация относно 

техническите параметри, необходими за наземно аналогово радиоразпръскване на 

радиопрограма за гр. Велинград, включително свободните радиочестоти, допустими 

мощности на излъчване, възможни точки на излъчване, както и друга необходима 

техническа информация. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 13 и чл. 116, ал. 2  и ал. 

3 от ЗРТ, открива по инициатива на Агенция Витоша ЕООД и на Радио Експрес АД 

процедура за провеждане на конкурс/и за издаване на индивидуална лицензия за 

осъществяване на радиодейност чрез ползване на индивидуално определен ограничен 

ресурс за осъществяване на електронни съобщения чрез налични и/или нови 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за гр. 

Дупница. Изисква от Комисията за регулиране на съобщенията информация относно 

техническите параметри, необходими за наземно аналогово радиоразпръскване на 

радиопрограма за гр. Дупница, включително свободните радиочестоти, допустими 

мощности на излъчване, възможни точки на излъчване, както и друга необходима 

техническа информация. 
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Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 13 и чл. 116, ал. 2  и ал. 

3 от ЗРТ, открива по инициатива на Агенция Витоша ЕООД и на Радио Експрес АД 

процедура за провеждане на конкурс/и за издаване на индивидуална лицензия за 

осъществяване на радиодейност чрез ползване на индивидуално определен ограничен 

ресурс за осъществяване на електронни съобщения чрез налични и/или нови 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за гр. 

Свищов. Изисква от Комисията за регулиране на съобщенията информация относно 

техническите параметри, необходими за наземно аналогово радиоразпръскване на 

радиопрограма за гр. Свищов, включително свободните радиочестоти, допустими 

мощности на излъчване, възможни точки на излъчване, както и друга необходима 

техническа информация. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 13 и чл. 116, ал. 2  и ал. 

3 от ЗРТ, открива по инициатива на Радио Експрес АД и Агенция Атлантик ЕООД 

процедура за провеждане на конкурс/и за издаване на индивидуална лицензия за 

осъществяване на радиодейност чрез ползване на индивидуално определен ограничен 

ресурс за осъществяване на електронни съобщения чрез налични и/или нови 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за гр. 

Раднево. Изисква от Комисията за регулиране на съобщенията информация относно 

техническите параметри, необходими за наземно аналогово радиоразпръскване на 

радиопрограма за гр. Раднево, включително свободните радиочестоти, допустими 

мощности на излъчване, възможни точки на излъчване, както и друга необходима 

техническа информация. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 13 и чл. 116, ал. 2  и ал. 

3 от ЗРТ, открива по инициатива на Радио Експрес АД и Агенция Атлантик ЕООД 

процедура за провеждане на конкурс/и за издаване на индивидуална лицензия за 

осъществяване на радиодейност чрез ползване на индивидуално определен ограничен 

ресурс за осъществяване на електронни съобщения чрез налични и/или нови 

електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване за гр. 

Сандански. Изисква от Комисията за регулиране на съобщенията информация относно 

техническите параметри, необходими за наземно аналогово радиоразпръскване на 

радиопрограма за гр. Сандански, включително свободните радиочестоти, допустими 

мощности на излъчване, възможни точки на излъчване, както и друга необходима 

техническа информация. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 13 и чл. 116, ал. 2  и ал. 

3 от ЗРТ, открива по инициатива на Агенция Витоша ЕООД процедура за провеждане 

на конкурс/и за издаване на индивидуална лицензия за осъществяване на радиодейност 

чрез ползване на индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на 

електронни съобщения чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за 

наземно аналогово радиоразпръскване за гр. Разград. Изисква от Комисията за 

регулиране на съобщенията информация относно техническите параметри, 

необходими за наземно аналогово радиоразпръскване на радиопрограма за гр. Разград, 

включително свободните радиочестоти, допустими мощности на излъчване, възможни 

точки на излъчване, както и друга необходима техническа информация. 
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Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 13 и чл. 116, ал. 2  и ал. 

3 от ЗРТ, открива по инициатива на Радио Експрес АД процедура за провеждане на 

конкурс/и за издаване на индивидуална лицензия за осъществяване на радиодейност 

чрез ползване на индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на 

електронни съобщения чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за 

наземно аналогово радиоразпръскване за гр. Балчик. Изисква от Комисията за 

регулиране на съобщенията информация относно техническите параметри, 

необходими за наземно аналогово радиоразпръскване на радиопрограма за гр. Балчик, 

включително свободните радиочестоти, допустими мощности на излъчване, възможни 

точки на излъчване, както и друга необходима техническа информация. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 13 и чл. 116, ал. 2  и ал. 

3 от ЗРТ, открива по инициатива на Радио Експрес АД процедура за провеждане на 

конкурс/и за издаване на индивидуална лицензия за осъществяване на радиодейност 

чрез ползване на индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на 

електронни съобщения чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за 

наземно аналогово радиоразпръскване за гр. Белослав. Изисква от Комисията за 

регулиране на съобщенията информация относно техническите параметри, 

необходими за наземно аналогово радиоразпръскване на радиопрограма за гр. 

Белослав, включително свободните радиочестоти, допустими мощности на излъчване, 

възможни точки на излъчване, както и друга необходима техническа информация. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 13 и чл. 116, ал. 2  и ал. 

3 от ЗРТ, открива по инициатива на Радио Експрес АД процедура за провеждане на 

конкурс/и за издаване на индивидуална лицензия за осъществяване на радиодейност 

чрез ползване на индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на 

електронни съобщения чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за 

наземно аналогово радиоразпръскване за гр. Видин. Изисква от Комисията за 

регулиране на съобщенията информация относно техническите параметри, 

необходими за наземно аналогово радиоразпръскване на радиопрограма за гр. Видин, 

включително свободните радиочестоти, допустими мощности на излъчване, възможни 

точки на излъчване, както и друга необходима техническа информация. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 13 и чл. 116, ал. 2  и ал. 

3 от ЗРТ, открива по инициатива на Агенция Атлантик ЕООД процедура за провеждане 

на конкурс/и за издаване на индивидуална лицензия за осъществяване на радиодейност 

чрез ползване на индивидуално определен ограничен ресурс за осъществяване на 

електронни съобщения чрез налични и/или нови електронни съобщителни мрежи за 

наземно аналогово радиоразпръскване за гр. Обзор. Изисква от Комисията за 

регулиране на съобщенията информация относно техническите параметри, 

необходими за наземно аналогово радиоразпръскване на радиопрограма за гр. Обзор, 

включително свободните радиочестоти, допустими мощности на излъчване, възможни 

точки на излъчване, както и друга необходима техническа информация. 
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б) Заявление по чл. 125а от Закона за радиото и телевизията, подадено от Пауърнет 

ЕООД за регистрация на аудио-визуална медийна услуга; 

Доротея Петрова – директор на дирекция СА ЛРПРМД, представи доклада. 

(Приложение 4) 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 125а, ал. 3  във връзка с чл. 112, ал. 

2 от ЗРТ, да се изпрати писмо на заявителя с указания в 7-дневен срок да отстрани 

констатираните пропуски.  

 

в)  Заявления, подадени от Българското национално радио, Радио 1 ЕООД и Фокус 

Медия ЕООД за изменения на разрешения, препратени от Комисията за регулиране на 

съобщенията на основание чл. 30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения. 

Доротея Петрова – директор на дирекция СА ЛРПРМД, представи доклада. 

(Приложение 4) 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 18 от ЗРТ, във връзка с 

чл. 30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения, не възразява Комисията за 

регулиране на съобщенията при спазване разпоредбите на Закона за електронните 

съобщения, да измени и допълни Разрешение №00761/21.07.2008 г. за ползване на 

радиочестотен спектър от електронна съобщителна мрежа за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на Република България, издадено на Българското 

национално радио, както следва: 

1. Допълва Приложение 1 „Предоставен радиочестотен спектър и технически 

параметри на електронните съобщителни мрежи. 

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начин на заплащане на таксите” 

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 18 от ЗРТ, във връзка с 

чл. 30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения, не възразява Комисията за 

регулиране на съобщенията при спазване разпоредбите на Закона за електронните 

съобщения, да измени и допълни Разрешение 02044/11.06.2015 г. за ползване на 

радиочестотен спектър от електронна съобщителна мрежа за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на гр. Асеновград, издадено на Радио 1 ЕООД, 

както следва: 

1. Допълва Приложение 1 „Предоставен радиочестотен спектър и технически 

параметри на електронните съобщителни мрежи. 

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начин на заплащане на таксите” 

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: На основание чл. 32, ал. 1, т. 18 от ЗРТ, във връзка с 

чл. 30, ал. 1, т. 13 от Закона за електронните съобщения, не възразява Комисията за 

регулиране на съобщенията при спазване разпоредбите на Закона за електронните 

съобщения, да измени и допълни Разрешение №02059-002/07.07.2022г. за ползване на 

радиочестотен спектър от електронна съобщителна мрежа за наземно аналогово 

радиоразпръскване на територията на гр. Асеновград, издадено на Фокус Медия 

ЕООД, както следва: 
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1. Допълва Приложение 1 „Предоставен радиочестотен спектър и технически 

параметри на електронните съобщителни мрежи. 

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начин на заплащане на таксите” 

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията. 

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: Доклад от дирекция Лицензионни, регистрационни, правни 

режими и международна дейност относно проект на Решение на Министерски съвет за 

приемане на списък с набори от данни по приоритетни области, които да се публикуват 

в отворен формат на Портала за отворени данни през 2023 г. 

Нора Косева – гл. юрисконсулт, представи доклада. (Приложение 5) 

 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: Приема доклада. Да се изпрати писмо до 

Министерството на електронното управление, в което да се изрази становище за не 

съгласуване на проекта на решение на Министерски съвет с изложените в доклада 

мотиви. 

 

Соня Момчилова обяви края на откритата част на днешното заседание и благодари на 

всички, които са го проследили. Отбеляза, че останалите теми ще бъдат разгледани при 

закрит режим. 

 

 

ПО ТОЧКА РАЗНИ: 

 

- Одобряване на редактираните от Сова 5 АД въпросници за провеждане на 

социологическо проучване.  

 

Соня Момчилова попита колегите си дали са се запознали с редактираните 

въпросници.  

Пролет Велкова намира въпросниците за добре обмислени.  

Симона Велева одобрява добавения въпрос, който да установи дали различни линейни 

услуги  се гледат в реално време или се връщат. Припомни, че както вече многократно  

е обсъждано във връзка с рейтингите, това не може да бъде констатирано от ГАРБ, а 

същевременно дава информация какъв процент от младата аудитория реално ползва 

опцията за връщане. Изрази своята пълна подкрепа.  

Соня Момчилова подложи на гласуване така предложените въпросници. 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: Одобрява редактираните от „Сова 5“ АД въпросници. 

Да се уведоми агенцията за предприемане действия за провеждането на 

социологическото проучване. 

 

- Одобряване на списък с участници в кръглата маса, организирана от СЕМ, 

която ще се състои на 15.11.2023 г.  

 

Соня Момчилова премина към следваща точка от дневния ред, а именно: кръглата 

маса на тема „Медийна грамотност“. Относно идеята да се поканят и инфлуенсъри, 

счита за добре те да отговарят на определен критерий, като такъв би могъл да бъде 

брой на последователите.  
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Симона Велева постави въпроса дали инфлуенсърите изобщо да присъстват на кръгла 

маса, посветена на медийната грамотност. Подчерта, че нейната визия е събитие с 

тяхно участие да бъде организирано след като бъдат приети промените в Закона за 

електронните съобщения, а Законодателният акт за цифровите услуги (DSA) и 

Европейският законодателен акт за свобода на медиите (ЕМFA) влязат в сила. На тази 

среща да им бъдат разяснени новите законови положения, да се обърне внимание на 

случващото се в другите държави и да бъдат подканени към по-етично поведение. 

Подчерта, че за нея е от ключова важност колегите ѝ да решат дали искат въобще да се 

организира събитие с инфлуенсъри. 

Пролет Велкова счита, че могат да се организират два отделни панела, един с 

представители на институции и организации, както вече е замислено, с общата тема 

медийна грамотност, а другият – с инфлуенсъри. Намира предложеното от госпожа 

Велева за абсолютно задължително, но смята, че реализацията му ще се отложи напред 

във времето. На този етап може да се организира среща с по-ограничен брой хора, на 

които да се постави най-общо въпроса как се отнасят към необходимостта да се спазват 

етични стандарти в интернет. Импровизира в момента с формулировката. Идеята е да 

се разбере дали ще намерят съмишленици сред тези инфлуенсъри. Да се осъществи 

първоначален контакт, а на един по-късен етап, когато EMFA влезе в сила, 

задължително да обсъдят и законодателните промени. Относно определянето на 

конкретни имена със сигурност трябва да има критерий брой последователи, но дали 

само този критерий е достатъчен.  

Симона Велева се пита дали кръглата маса за медийна грамотност е мястото да се 

срещнат с инфлуенсъри.  

Пролет Велкова смята че не е, по-скоро го вижда като отделна среща с тях. Ако двете 

събития се проведат в един и същи ден, тази среща би могла да бъде отделен панел, 

който със сигурност ще привлече вниманието на журналистите, защото другото е някак 

предвидимо и очаквано.  

Соня Момчилова попита правилно ли разбира предложението на г-жа Велкова, да се 

направи такава среща с превантивен ефект?  

Пролет Велкова потвърди. 

Соня Момчилова изрази своето съгласие с мнението на госпожа Велева, че към 

момента съветниците нямат много за казване на подобна среща, освен чисто човешки 

да призоват инфлуенсърите да спазват стандарти и да ги предупредят, че се предвиждат 

последствия в близко бъдеще.  

Симона Велева предложи кръглата маса да се ограничи само до институционалните 

участници, като сред поканените добавят представители на Съюза на журналистите и 

на Асоциацията на европейските журналисти. Предложи да не се канят физически 

лица, тъй като смята, че съветниците трябва много ясно да изяснят този въпрос като 

политика на СЕМ. Дали са склонни, решени и готови да започнат кампания, свързана 

с опита за идентифициране на някои от тези участници, по пример на другите 

регулатори, като доставчици на нелинейни услуги, доколкото предоставят някакъв тип 

съдържание. По нейно мнение, на този етап съветниците нямат такава нагласа и това 

ще бъде немалко усилие, което ще дойде постепенно наред и с другите промени в 

законодателството. Припомни на колегите си за осемте регулатора, които се занимават 

с инфлуенсъри и имат вътрешни правила, те следят основно за реклама. 

Соня Момчилова допълни, че на срещата на EPRA са ги изслушали и се наблюдават 

промени. Подчерта, че са интересни процесите, които протичат в страни като Словения 

и Полша.  

Симона Велева добави, че се надграждат, това е тенденцията в Европа, но смята, че 

не трябва да се смесват двете неща. 

Пролет Велкова поиска уточнение кои две неща да не се смесват?  
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Симона Велева разясни, че има предвид медийната грамотност като такава. Въпреки 

че много от младите хора действително се информират от този тип участници на 

пазара, и същевременно Съветът освен да ги призове да са по-внимателни, при тях 

работи и друг тип пазарен механизъм. Те се опитват да са етични, да рекламират 

качествени продукти, защото по този начин си запазват автентичността и аудиторията, 

но нагласата им е съвсем различна. Госпожа Велева смята, че когато се канят 

инфлуенсъри на събитие на Съвета, следва да бъдат поканени и организации на 

рекламодатели, тези два въпроса са вързани, защото реално големият пазарен дял от 

рекламата се измества към инфлуенсърите. Уточни, че има предвид да се поканят 

някои съюзи, които са „шапки“ на рекламодателите. Също, с АБРО да се помисли за 

определяне на етични правила. Вижда го като напълно отделно събитие, не като част 

от събитието за медийна грамотност.   

Пролет Велкова добави, че ще е добре предложението на госпожа Велева да бъде 

реализирано на стъпки. В организиране на среща с рекламодателите със сигурност 

намира смисъл и разум, тъй като към тях ще е проява на уважение, признание и подкана 

за поемане на обществен ангажимент, ако бъдат потърсени от СЕМ, за да обсъдят 

етиката в работата. 

Симона Велева обобщи финално: по отношение на участниците в кръглата маса за 

медийната грамотност остават само на институционалната плоскост,  като се поканят 

и СБЖ, АЕЖ и ДАЗД. 

Соня Момчилова отново отбеляза, че първоначално твърдо е стояла на позициите, 

които госпожа Велева споделя, а именно, че е рано и безсмислено да се организира 

събитие с инфлуенсъри. Сравнявайки със ситуацията в европейски страни, които вече 

имат резултати, е склонна да подкрепи предложение за предварителна, отделна среща 

с хората в интернет, така наречените инфлуенсъри.  

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: За участие в кръглата маса, организирана от СЕМ на 

тема „Медийна грамотност“ на 15 ноември да бъдат поканени представителите на 

институциите и организациите, съгласно приложения списък. Да се поканят и 

представители от СБЖ, АЕЖ и ДАЗД. 

Да се организира среща с участието на влогъри и инфлуенсъри, като допълнително ще 

се определи конкретната дата .  

 

- Покана за участие в кръгла маса на тема „Равенство и свобода от 

дискриминация за ромите“ , която ще се проведе на 07.11.2023 г. в Страсбург, 

Франция. (Приложение 6) 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: Определя г-жа Пролет Велкова – член на СЕМ, да 

вземе участие в кръгла маса на тема „Равенство и свобода от дискриминация на 

ромите“. 

 

- Покана за затворен семинар на тема „Видимост на аудиовизуалното съдържание 

и услуги“, който ще се проведе на 05.12.2023 г. в Страсбург, Франция. (Приложение 

7) 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: Определя г-н Илия Люцканов – ст. експерт, да вземе 

участие в семинар на тема „Видимост на аудиовизуалното съдържание и услуги“. 
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- Организация и провеждане на семинар и изнесено заседание на СЕМ. 

Райна Радоева – директор на дирекция ОА, представи предложенията. 

 

 

Решение: 

СЕМ реши с 3 (три) гласа „за”: Да се организира семинар и изнесено заседание на 

СЕМ, което да се проведе в периода 27-29 ноември 2023 г. в хотел „Kings` Valley“, гр. 

Казанлък. Организацията на събитието да се поеме от външно лице, агенция. 

 

Информация: 

 

- Писмо за заместване на генералния директор на БНР по време на командировка 

в чужбина. (Приложение 8) 

 

Решение: 

СЕМ реши: Приема за информация. 

 

Соня Момчилова закри заседанието.  

 

Материали приложени към Протокол № 31 

 

Приложение 1 (Дневен ред) 

Приложение 2 (Протокол от заседание на Техническа комисия с изх. № ЛРР-12 029-

17/26.10.2023 г.) 

Приложение 3 (Доклад от Д. Петрова с изх. № ЛРР-15 30-04-39/23.10.2023 г.) 

Приложение 4 (Доклад от Д. Петрова с изх. № ЛРР$15 30-04-38/23.10.2023 г.) 

Приложение 5 (Доклад от Н. Косева с изх. № ПД-08 30-12-64 / 24.10.2023 г.) 

Приложение 6 (Покана за кръгла маса от EQUIROM с вх. № МД-09 30-11-44/16.10.2023 

г.) 

Приложение 7 (Покана за затворен семинар от Европейската аудиовизуална обсерватория 

с вх. № МД-08 30-11-68/19.07.2023 г.) 

Приложение 8 (Уведомително писмо от ген. директор на БНР с вх. № РД-21 17-00-19/ 

24.10.2023 г.) 

 

 

Соня Момчилова 

Председател на СЕМ  

 

...........................  Пролет Велкова 

 

 

……………… 

    

 

Габриела 

Наплатанова  

    

   отсъства  

     

    Симона Велева  

            

           ……………… 

    

 

Галина Георгиева         отсъства 

 

  

  

 Старши специалист:       

 …………………   

 Николина Джидрова                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   


